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Kulturnämnden PROTOKOLL 3/2014 

 

   
 

 Tid Torsdagen den 8 april 2014 kl. 15.30 – 16.45 
   

 Plats Drätselnämndens sessionsal, Stadshuset 
   

 Justerat Onsdagen den 16 april 2014 

  

 

Madeleine Sjöstedt Ann Mari Engel 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Madeleine Sjöstedt, ordföranden (FP)  

Ann Mari Engel, vice ordföranden (V)   

Maria Braun (M)  

Manne Bergström (M) 

Arba Kokalari (M)  

Rasmus Jonlund (FP)  

Salar Rashid (S)  

Monika Lindh (S) 

Emilia Bjuggren (S)  

Mats Berglund (MP) 

Tjänstgörande ersättare: 

Johan Nilsson (M) för Ida Karlbom (M) 

 
Ersättare:  

Lars Jilmstad (M) 

Ann Burgess (M) 

Cecilia Önfelt (C) 

Joar Forsell (FP) 

Tony Nilsson (S) 

Eleonore Eriksson (S) 

Marja Sandin-Wester (MP)  

Mårten Andersson (V) 

 
Tjänstemän: 

 Stadsarkivet: Förvaltningschefen Lennart Ploom, Susanna Uppling 

Kulturförvaltningen: Förvaltningschefen Berit Svedberg, Mårten 

Castenfors, Lotta Gusterman, Klara Johansson, Anna Klynning, Kersti 

Lilja, Patrik Liljegren, Marion Hauge Lindberg, Johanna Linnaeus, Roger 

Ticoalu, Johan Westin och Maria Sadeghzadeh samt 

personalföreträdaren Maria von Scheele (SACO) samt 

borgarrådssekreteraren Jonas Uebel och biträdande 

borgarrådssekreteraren Anders Gustafsson från roteln. 
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§ 1 
Justering av dagens protokoll 
 
Beslut 

Kulturnämnden utser vice ordföranden Ann Mari Engel (V) att 

tillsammans med ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) justera dagens 

protokoll.  

 

Justering sker onsdagen den 16 april 2014. 
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§ 2 
Anmälan av justerat protokoll 
 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar att godkänna anmälan av protokoll nr 2/2014 

från nämndens sammanträde den 20 mars 2014, som justerats fredagen 

den 28 mars 2014. 
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§ 3 
Anmälningsärenden mars 2014  
Dnr 1.1/79/2014 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar att lägga anmälan till handlingarna. 

 
Anmälan görs av: 

a) Till kulturnämnden inkomna handlingar 

b) Protokoll Rådet för Funktionshinderfrågor 2014-03-13 

c) Verksamhetsplaner 2014 för avdelningarna 

Kommunikationsstaben och Administrativa staben 

d) El Sistema Verksamhetsberättelse 2013 

e) Stadsarkivets månadsrapport för mars 

f) Arkivutskottets protokoll  

g) Protokoll från möte med Förvaltningsgrupp 2014-03-28 
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§ 4 
Stadsarkivets underlag för budget 2015 med inriktning 
2016 och 2017 
Dnr 1.2-4368/14      

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt Stadsarkivets förslag: 

 

 

1. att godkänna Stadsarkivets förslag till underlag för budget år 

2015 och inriktning 2016 och 2017 

 

2. att hemställa hos kommunstyrelsen om att en 

omslutningsförändring på 12,0 mnkr genomförs till 2015 års 

budget 

 

3. att överlämna underlaget till kommunstyrelsen 

 
Handlingar i ärendet 

Stadsarkivets tjänsteutlåtande från den 21 mars 2014. 

 

Sammanfattning 
Enligt kommunallagen ska kommunens budget innehålla en plan för 

ekonomin för en period av tre år. Budgetåret ska alltid utgöra 

periodens första år. Stadsarkivets förslag har upprättats enligt de 

anvisningar som stadsledningskontoret har utfärdat. 

 

Nämndernas underlag ska redovisa en övergripande och 

sammanfattande analys av verksamheten de kommande åren. 

Underlaget ska beskriva trender, utvecklingstendenser, strukturella 

frågor och demografiska förändringar samt effekterna av dessa och 

eventuella åtgärder. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Kulturnämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) finner att nämnden beslutar 

enligt Stadsarkivets förslag.   

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordförande Ann Mari Engel (V), 

Mats Berglund (MP) och Emilia Bjuggren m.fl. (S) enligt följande: 

 

Stadsarkivet är en mycket välskött förvaltning inom Stockholms 

stad. Arkivet är i hög konkurrens Nordens mest välbesökta 
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arkivinstitution och planerna för den närmaste framtiden är 

ambitiösa vad gäller såväl bemötande av besökarna som hantering 

av den information som arkivet tillhandahåller. 

Samarbetet med den vetenskapliga forskningen ska stärkas, vilket 

är välkommet och borde vara vägledande för fler av stadens 

förvaltningar. Likaså är arkivets mångåriga engagemang för en 

friare IT-struktur och öppen data bevis för den proaktiva viljan till 

nyskapandeförändring och för den starka kompetens arkivets 

personal besitter. 

Arkivet visar således prov på höga ambitioner gällande 

verksamheten för kommande budgetår, och det är vår djupa 

förhoppning att Stockholms stad i höst, för första gången på åtta 

år, får möjlighet att möta de höga ambitionerna med en lika 

ambitiös och ansvarig kommunal budget.  
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§ 5 
Kulturförvaltningens underlag för budget 2015 med 
inriktning 2016 och 2017 
Dnr. 1.1/557/2014 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1. att godkänna förvaltningens underlag till budget för år 2015 

och beräkningar för åren 2016 och 2017 samt överlämna 

ärendet till kommunstyrelsen. 
 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 21 mars 2014. 

 

Sammanfattning 
Verksamhetsberättelsen för kulturförvaltningen med bokslut för 2013 

och verksamhetsplanen 2014 utgör bakgrundsbeskrivning till det 

underlag för budget för 2015 - 2017, som ska lämnas till 

kommunstyrelsen inför den centrala budgetberedningen. 

Utgångspunkten för budgetunderlaget är kommunfullmäktiges budget 

för år 2014 med inriktning för åren 2015 - 2016. 

 

Ärendet har handlagts av administrativa staben i samarbete med 

verksamhetsavdelningarna samt kommunikations- och 

kulturstrategiska staben. Ärendet har behandlats i förvaltningsgruppen 

den 28 mars 2014 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordförande Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP) och Arba Kokalari 

m.fl. (M) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) föreslår att 

kulturnämnden beslutar enligt följande: 

- att delvis godkänna förvaltningens underlag till budget 

 

- att för 2015 begära en väsentligt utökad budget för 

kulturförvaltningen 

- att därutöver anföra 

Av förvaltningens underlag gällande behoven för de närmaste 

årens kulturverksamheter i Stockholm framgår att det finns 

stora behov som kommer att medföra ökande kostnader, såväl 

när det gäller utökningar av befintliga verksamheter som ökade 

driftskostnader p.g.a. nya investeringar. Man framhåller att en 



 

Kulturnämnden 2014-04-08 
 

 Sida 8 (40) 

 

  

 

 

 
 

 

Drottninggatan 30 

Box 16113 

103 22 Stockholm 
www.stockholm.se/kulturforvaltningen 

växande befolkning innebär krav på ökande kulturverksamhet. 

Ambitionerna krockar dock med verkligheten, då det samtidigt 

framgår att de ekonomiska förutsättningarna saknas för att 

genomföra de föreslagna satsningarna. Förvaltningen 

framhåller att verksamheterna inte kommer att kunna få full 

kostnadstäckning. Man påpekar att man inte kan räkna med 

kompensation för pris- och löneökningar och därmed i 

praktiken får en sänkt budget.  Detta är oförenligt med de 

ökande ambitionerna. Eftersom detta är ett underlag för stadens 

kommande budgetarbete så borde detta ärende innehålla 

konkreta och realistiska siffror på förväntade 

kostnadsökningar.  

Detta påpekas också i de fackliga organisationernas yttranden 

som rättmätigt kräver resurser för pris-och lönekompensation 

för att möjliggöra löneutveckling.  

Vi ser växande problem på en rad områden. 

Biblioteken har stora svårigheter trots extra satsningar. 

Personalen är hårt arbetsbelastad och medieutbudet minskar på 

många håll. Den digitala utvecklingen med alltfler ljudböcker 

medför skenande kostnader, som är svåra att överblicka.  

Kulturskolan har med de senaste årens nedskärningar och 

avgiftshöjningar nått betydligt färre barn, särskilt från förorten 

och i familjer där tröskeln till kulturen är högre. Vi anser att det 

krävs en rejäl satsning på kulturskolan med ökade resurser för 

ytterstaden och uppsökande verksamhet samt sänkta avgifter. 

Kulturpolitikens uppgift är bland annat att skapa en 

infrastruktur som ger kulturens utövare möjlighet att skapa och 

deras verk att få möta en publik - det innebär att staden måste 

ha ett system för bidragsgivning som är kostnadssäkert, 

långsiktigt och förutsägbart. Detta uppfylls tyvärr inte av det 

nya kulturstödet. I stället för ogenomtänkta experiment bör 

stödet till det fria kulturlivet förstärkas ordentligt eftersom 

Stockholm behöver ett fritt och aktivt kulturliv och 

verksamheterna behöver förutsägbarhet, långsiktighet och en 

rimlig nivå i förhållande till kostnaderna. 

För övrigt anser vi att bonussystemet bör skrotas och medlen överföras 

till ordinarie bidragsgivning.  

 

En avgörande del av infrastrukturen är tillgången på lokaler. 

Lokalhyrorna är ett sedan länge omdiskuterat problem, med 

ökande kostnader varje år, vilket också förvaltningen 

framhåller. Detta har ytterligare förstärkts av majoritetens 



 

Kulturnämnden 2014-04-08 
 

 Sida 9 (40) 

 

  

 

 

 
 

 

Drottninggatan 30 

Box 16113 

103 22 Stockholm 
www.stockholm.se/kulturforvaltningen 

tolkning av den nya hyreslagen som innebär att stadens egna 

bostadsbolag kommer att ”marknadsanpassa” hyrorna., vilket 

kommer att drabba såväl samlingslokaler och konstnärsateljéer 

som det fria kulturlivet. Vänsterpartiet har sedan många år i 

budgeten föreslagit en omarbetning av hyressystemet, så att de 

lokaler som ägs av staden själv och hyrs ut till 

kulturverksamhet inte ska åläggas marknadshyror. I stället bör 

man finna ett system som bygger på att kostnaden för drift och 

underhåll utarbetas i samråd med kulturnämnden.   

Det största problemet med majoritetens kulturpolitik är 

förutom avsaknaden av rimlig finansiering för ett växande 

kulturliv den uppenbara bristen på satsningar på kultur i 

förorten. 

Kulturlivet i stora delar av staden har under de senaste åren 

utarmats väsentligt. I stora områden i ytterstaden finns mycket 

få kulturinstitutioner. Lokala satsningar på kultur-och 

föreningsliv har uteblivit p.g.a. i praktiken nedskurna resurser 

för stadsdelsnämnderna. Staden måste nu göra rejäla insatser 

för att motverka den ökande segregationen som inte bara 

innefattar bostäder, skolor och tillgång till kommunal service 

utan även tillgång till kultur- och föreningsverksamhet. 

Satsningarna på de s.  ”växtplatserna” har hittills gett få 

konkreta avtryck. Medan centrala projektorganisationer 

diskuteras, stryper staden lokala initiativ. Senaste orosmolnet 

är Kulturskolan som har aviserat att man kommer att lämna Blå 

Huset i Tensta. 

Vi konstaterar att den borgerliga majoriteten under kommande 

år avser att lägga mycket stora resurser på nybyggnader och 

upprustningar av kulturinstitutioner i innerstaden – 

Nobelcentrum, Gasklockan, Medborgarhuset. Liljevalchs, 

Stadsmuseet, Huvudbiblioteket m.fl. – medan det fortfarande i 

stort sett saknas kulturinstitutioner och är helt otillräckligt med 

föreningslokaler i stadsdelarna i ytterstaden.  

Vi ifrågasätter framkomligheten i det arbete om pågår ”med 

större intäktsfokus med sponsringspolicyn som arbetsmetod”. 

Det är ytterst oklart vad detta innebär och vilka ”varor” det är 

som förvaltningen kommer att sälja. Vi anser inte att 

kulturförvaltningen ska inrikta arbetet mot ett 

”försäljningsfokus” utan koncentrera arbetet på att se till att 

stockholmarna har tillgång till ett rikt och varierat kulturutbud 

och till eget deltagande i kulturutövande, oberoende av 

plånbokens tjocklek.    

Trots många vackra ord i stadens visionsdokument så saknar 

Stockholm mycket av det som skapar ett kreativt kulturklimat i 
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en storstad, t ex billiga och tillgängliga lokaler, tillåtande 

gatukultur, generösa konstnärsstöd, icke privatiserade 

offentliga rum, självklara kulturinslag i skola och utbildning 

och tillgång till många mötesplatser.  

3) Emilia Bjuggren m.fl. (S) föreslår att kulturnämnden beslutar 

enligt följande: 

 

- I huvudsak godkänna förvaltningens förslag till underlag 

till budget 2013 och inriktning för 2014 och 2015 

- Begära utökad drifts- och investeringsram för de faktiska 

och uppskattade kommande kostnadsökningar för att klara 

de av Kommunfullmäktige uppsatta inriktningsmålen 

- Därutöver anföra följande 

 

Stockholms växande befolkning behöver inte bara bostäder och 

arbetsplatser. I takt med att stockholmarna blir fler ökar också 

efterfrågan och behoven av mer kultur i hela staden.  

 

I linje med Kommunfullmäktiges inriktningsmål är uppdraget 

att möjliggöra att alla i Stockholm tar del av ett kulturliv som 

är angeläget och av hög kvalitet. 

 

Det grundläggande problemet med den moderatledda 

alliansens kulturpolitik är dock att man ifrågasätter 

kommunens roll som ansvarig för kulturens infrastruktur, 

såsom lokaler, scener och ateljéer, vilket gör svårt att uppnå det 

uppsatta målet.  

 

Förvaltningens underlag för budget och inriktning de 

kommande tre åren är ambitiösa och viljan finns att möta de 

kommande årens utmaningar och krav på en stad som är 

upplevelserik och attraktiv, tillgänglig och välkomnande samt 

utmanande och nyskapande. I underlaget till budget 2015 med 

inriktning år 2016 och 2017 efterfrågar dock i stort sett alla 

verksamheter inom förvaltningen en utökad budgetram för 

både investeringar, drift och ökade pris- löne- och 

kapitalkostnader för att kunna möta de ökade behoven. Det 

gäller särskilt Kulturskolan, där en del av arbetet med att nå 

nya grupper och öka antalet deltagare kräver ökade resurser för 

att sänka deltagaravgifterna och erbjuda mer av prova-på-

verksamhet. Dessutom står Kulturskolan inför ökade kostnader 

avseende nödvändiga verksamhets- och 

tillgänglighetsanpassningar, upprustning av befintliga slitna 

lokaler, teknisk utrustning, inköp av instrument m.m. 

 

SBB lyfter fram att riktade insatser krävs i ett växande 

Stockholm om alla stockholmare ska ges möjlighet att utnyttja 
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sin fulla potential och konstaterar att på så vis bidrar 

biblioteket till att undvika ett samhälle präglas av klyftor. I det 

sammanhanget är det positivt att e-boksutlåningen ökar, det 

visar att de digitala biblioteken når människor som annars 

kanske inte skulle besöka de fysiska folkbiblioteken. E-boken 

kan spela en viktig roll för att bryta en negativ 

samhällsutveckling där färre barn och unga läser böcker m.m. 

Denna positiva utmaning måste mötas med mer resurser.  

 

Samlingslokalerna ska utgöra en lokal bas för kreativ 

verksamhet i närområdet, fungera som infrastruktur för samtal, 

dialog och utveckling för medborgarna. De är ofta i dåligt 

skick och sällan anpassade till dagens kreativa och 

teknikkrävande verksamheter. Nödvändiga investeringar och 

upprustningar behöver göras för att göra lokalerna mer 

tillgänglighets- och verksamhetsanpassade. I budget för 

Stockholm 2015 kan och bör staden göra mer för att stärka upp 

möteslokalverksamheten och motverka utanförskap, särskilt i 

ytterstaden.  

 

Det är väl känt att Stockholms stadsbibliotek i Asplundhuset 

idag saknar flera viktiga funktioner som kännetecknar ett 

samtida bibliotek. Stadsbiblioteket behöver byggas ut, 

renovering räcker inte.  

 

Den offentliga konsten är uppskattad av såväl stockholmare 

som besökare men för att förvalta den väl krävs resurser för 

renovering och underhåll. Och som förvaltningen påpekar 

behöver resurserna justeras när samlingen växer och nya behov 

tillkommer. 

 

Förvaltningens arbete med att nå ut till fler stockholmare, 

särskilt unga och i hela staden måste öka. Det gäller 

tillgängligheten till stadens museer där inträde snarare stänger 

ute människor än öppnar upp staden för medborgare och 

besökare. Det betyder också att förvaltningen behöver 

intensifiera sitt arbete med att stimulera kulturen i ytterstaden 

bättre.  

 

Staden måste även ta ett ansvar för att bli en fullvärdig och 

ledande medlem i Filmregion Stockholm-Mälardalen för att 

stärka förutsättningarna för svensk och internationell 

filmproduktion i regionen. Ökad regional samverkan är över 

huvud taget en fråga av stor strategisk vikt, särskilt i ljuset av 

att Stockholms län är den enda regionen som står utanför 

Kultursamverkansmodellen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer de förslagen mot varandra 
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och finner att nämnden beslutar enligt förslag från Madeleine Sjöstedt 

m.fl. (FP) och Arba Kokalari m.fl. (M) 

 
Reservation 

Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) och Emilia Bjuggren m.fl. (S) 

reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sina förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Mats Berglund (MP) enligt följande: 

 

Kulturen har en alldeles avgörande roll att spela i den hållbara och 

växande staden. Kulturen är demokratifrämjande, den får 

människor att växa och stadens olika delar att hänga ihop. Idag ser 

vi en utveckling mot ett alltmer segregerat Stockholm, där 

gentrifieringsprocesser och politiska beslut driver en utveckling 

mot ökade skillnader avseende exempelvis hälsa, ekonomiska 

förutsättningar, sysselsättning mellan olika delar av staden. 

 

De senaste två mandatperioderna har inneburit kraftiga 

nedskärningar för kulturen i Stockholm. Budgeten för 

kulturnämnden med Stadsarkivet och Kulturhuset-Stadsteatern har 

minskat med motsvarande 56 kronor per invånare (i 2014 års 

penningvärde, från 1 365 till 1 309 kr/inv) i budgetarna 2007 – 

2014. Det har fått stora konsekvenser för kulturlivet som utgör 

utmaningar för framtida kulturbudgetering i Stockholms stad. 

 

Miljöpartiet vill utveckla kulturlivet i Stockholm, och vill se en 

kulturell tillväxt. Det offentligas uppgift är primärt att skapa så 

goda förutsättningar för kulturlivet att växa på sina egna villkor. 

Det ska göras genom att skapa en stark infrastruktur för kulturlivet.  

 

I Miljöpartiets vision om ett starkt kulturliv för Stockholm ingår 

utöver det som framgår av kulturförvaltningens underlag till budget 

bland annat följande: 

 

Kulturskolan ska locka fler barn och unga. Vi ska bryta den 

negativa trenden med en allt lägre andel av stadens barn och unga 

som följer kulturskolans kurser. Vi måste även bryta mönstret med 

den geografiskt segregerade kulturskolan. Avgifterna ska sänkas, 

fler pedagoger ska anställas och organisationen ska göras mer 

flexibel så att kursutbudet följer barns och ungas behov lokalt i de 

olika stadsdelarna. FN:s barnkonvention ska följas genom att barn 

och unga blir delaktiga i utformningen av kursutbudet.  

 

Våra museer ska ges möjlighet att producera fler egna 

utställningar och fri entré ska återinföras. Stadsmuseet ska ges en 

större roll i stadsutvecklingen, bland annat genom ett ”Urbant 

centrum” där stadens historia och framtid tillgängliggörs och kan 

diskuteras. Kulturmiljöavdelningen roll ska vidgas eftersom den 
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kulturhistoriska kompetensen hos stadens beslutsfattare behöver 

höjas.  

 

Biblioteken ska följa med i den samhälleliga utvecklingen och 

erbjuda bibliotekstjänster av hög kvalitet genom kompetenta och 

utbildade bibliotekarier. Skolbibliotekslagen ska följas, och alla 

Stockholms elever ska ha tillgång till fungerande skolbibliotek.  

 

Evenemangsavdelningen har hög kompetens och erfarenhet av att 

planera och genomföra stora evenemang. Den årliga 

kulturfestivalen i Stockholms innerstad ska kompletteras med en 

årligt ambulerande världskulturfestival i ytterstadens stadsdelar. 

Världskulturfestivalen ska samarbeta med det lokala kulturlivet och 

fungera året runt som en inspirations- och samarbetspartner med 

syfte att stärka det lokala kulturlivet i hela staden. En uttalad 

ambition med festivalen ska vara att bryta den geografiska 

segregeringen och få Stockholms olika delar att åter hänga ihop.   
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§ 6 
Hanteringsordning för stadens synnerligen värdefulla 
byggnader. Genomförandebeslut 
Dnr 4.0/1465/2014 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1. att godkänna föreslagen hanteringsordning för synnerligen 

värdefulla byggnader i stadens ägo i enlighet med detta 

tjänsteutlåtande. 

 

2. att Fastighetsnämnden och kulturnämnden hemställer hos 

kommunfullmäktige att anta hanteringsordning för synnerligen 

värdefulla byggnader i stadens ägo. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens och Fastighetskontorets tjänsteutlåtande från den 

18 mars 2014. 

Sammanfattning 
År 1992 träffades en överenskommelse i form av en policy mellan 

Stockholms stad och Länsstyrelsen i Stockholm om synen på 

byggnader i stadens ägo som skulle kunna komma ifråga för byggnads-

minnesförklaring. Under de dryga 20 år som har gått sedan dess har en 

hel del förändringar skett inom området, varför policyn nu behöver 

ersättas med en ny hanteringsordning.  

 

Genom att upprätta skyddsföreskrifter på sedvanligt sätt och 

kombinera dessa med vård- och underhållsplaner, i vilka det anges vad 

som är väsentligt för byggnaden, kan hanteringen av dessa byggnader 

förenklas samtidigt som förvaltningen kvalitetssäkras.  

 

I detta tjänsteärende beskrivs en förenklad hanteringsordning av 

synnerligen värdefulla byggnader i stadens ägo, vars syfte är att 

säkerställa en god förvaltning och skydd av dessa byggnader. Den 

föreslagna hanteringsordningen ersätter stadens tidigare policy, daterad 

1992-11-09.  

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Kulturnämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) finner att nämnden beslutar 

enligt kulturförvaltningens förslag.   

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Ann Mari Engel (V) och 
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Mats Berglund (MP) enligt följande: 

 

Vi utgår ifrån att den föreslagna hanteringsordningen inte på något 

sätt kommer att försvaga lagstiftningen eller innebära att det blir 

lättare att förvanska kulturhistoriskt värdefulla byggnader. Vi 

förutsätter att byggnadsminnesmärkningen kvarstår i nuvarande 

form. Vi är oroade av formuleringen att skyddsbestämmelserna ”ej 

ska göras mer detaljerat än vad som är oundgängligen nödvändigt” 

och menar att de skulle kunna innebära ett svagare skydd för 

kulturhistoriskt värdefulla byggnader.  Vi vill understryka vikten av 

att staden tillämpar största möjliga varsamhet i hanteringen av det 

unika kulturarv som dessa byggnader utgör. Vi anser att de under 

inga omständigheter bör säljas. 
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§ 7 
Remissvar om motion om ett monument över 
Förintelsens romska offer 
Dnr 3.2/1298/2014 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1. att godkänna remissvaret 

 

2. att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 13 mars 2014. 

  

Sammanfattning 
Eivor Karlsson (MP) önskar se ett nytt monument över förintelsens av 

romska offer med placering på Raoul Wallenbergs Torg eller på annan 

central plats i Stockholm. Kulturförvaltningen delar Eivor Karlssons 

(MP) åsikt om betydelsen av att på olika sätt ständigt medvetandegöra 

de övergrepp som skedde under andra världskriget, men ser 

gestaltningsmässiga komplikationer i ytterligare ett minnesmärke på 

Raoul Wallenbergs Torg.  

Kulturförvaltningen avstryker därför förslaget om en placering på 

Raoul Wallenbergs torg, men öppnar dock för en diskussion om en 

alternativ placering och däri en möjlig konstnärlig tävling för 

gestaltningen av ett minnesmärke/monument.  

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Kulturnämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) finner att nämnden beslutar 

enligt kulturförvaltningens förslag.   
 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Ann Mari Engel (V) och 

Mats Berglund (MP) och Emilia Bjuggren m.fl. (S) enligt följande: 

 

Vi ställer oss bakom kulturförvaltningens remissvar. Romerna 

inkluderas inte tillräckligt i beskrivningen av Förintelsen. Därför 

välkomnar vi förslaget att uppföra ett minnesmärke över de 

romska offren på en central plats i Stockholm, dock ej på Raoul 

Wallenbergs Torg.  

 

Samtidigt beklagar vi att Romskt kulturcentrum nyligen stängdes 

utan att Stockholms stad medverkat till att öppna något annat 
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ställe för att samla in, dokumentera och utställa delar av det 

romska folkets femhundraåriga historia i Sverige. Vi förväntar oss 

att ett initiativ snart tas för att kompensera förlusten av Romskt 

kulturcentrum. 
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§ 8 
Remissvar om strategi för ökad cykling i Stockholms 
stad 
Dnr 1.1/1067/2014 
 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1. att förvaltningens tjänsteutlåtande godkänns.  

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 14 mars 2014. 

 
Sammanfattning 
I samband med kommunstyrelsens förslag till en ny strategi för ökad 

cykling i Stockholms stad fick kulturnämnden i uppdrag att inkomma 

med remissvar. Kulturförvaltningen ställer sig positiv till förslaget i sin 

helhet med några få synpunkter gällande bl a förslag till att vissa 

utbildningsinsatser inbegriper delar av allmänheten, samordning med 

bl a stadens evenemangsstrategi samt att även externa arrangörer av 

evenemang bör främja cykling. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP) och Arba Kokalari 

m.fl. (M) föreslår (se beslutet). 

 

2) Mats Berglund (MP) föreslår att kulturnämnden beslutar enligt 

följande: 

- att i huvudsak godkänna kulturförvaltningens förslag till 

beslut, 

- att öka målen för cykling och för trafiksäkerhet 

- att därutöver anföra: 

 

Cyklismen har ökat kraftigt i Stockholm under sedan en lång 

tid tillbaka. Stadens förvaltningar och politiska ledning har 

dock vaknat sent, och idag råder en bokstavligt talat livsfarlig 

trängsel på cykelbanorna.   

 

Strategin för ökad cykling i Stockholms stad är därför ett 

välkommet arbete för att tydliggöra ansvaret och verka för att 

staden sammantaget driver på utvecklingen. Det är bra att 

kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret för att driva, 

följa upp och hålla samman stadens arbete med cykelfrågor. 

 

Cykelplanens mål är dock för låga och staden har goda 

förutsättningar att nå högre. För att minska trängseln, minska 
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antalet skador och dödsfall samt minska den klimatskadliga 

biltrafiken ska målen för ökad cykling och trafiksäkerhet 

istället anges till följande: 

 

- 20 procent av arbets- och studiependlingen i Stockholms 

stad ska ske med cykel senast 2020. 

- 30 procent av antalet persontransporter ska ske med cykel 

senast 2020. 

- Risken att dödas eller skadas svårt i en cykelolycka ska 

minska med 50 procent till år 2020. Det långsiktiga målet är 

nollvisionen. 

- Minst 90 procent av cyklisterna ska känna sig trygga i 

trafiken senast 2020. 

 

Strategin pekar ut särskilt viktiga egenskaper för ett attraktivt 

cykelnät. Förutom de som listas i strategin är det även viktigt 

att cykelplanens bredder för cykelvägar följs och att 

underhållet av cykelnätet är bra året om. Det handlar både om 

framkomlighet och om trafiksäkerhet. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer de framlagda förslagen 

mot varandra och finner att nämnden beslutar enligt förslag från 

Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP) och Arba Kokalari m.fl. (M) 

 
Reservation 

Mats Berglund (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 

sitt förslag. 
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§ 9 
Remissvar om Stockholms stads kemikalieplan 2014 -
2019 
Dnr 1.1/119/2014 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1. att godkänna och överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

 
 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 20 mars 2014. 

 

Sammanfattning 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden har fått i uppdrag att ta fram en 

kemikalieplan för Stockholm i samband med kommunfullmäktiges 

beslut om miljöprogrammet 2012.  

Planen är speciellt inriktad på barn utifrån bedömningen att barn och 

ungdomar är särskilt viktiga att skydda från farliga kemiska ämnen. I 

planen föreslås etablerandet av ett kemikaliecentrum på 

miljöförvaltningen som ska stödja stadens förvaltningar och bolag i 

frågor som rör kemikaliehantering.  

 

Kulturförvaltningen välkomnar stadens fokus på kemikaliefrågorna 

som är viktiga för såväl förvaltningar och bolag som för medborgare. 

Kommunikationsinsatserna ter sig extra angelägna för ett område som 

ofta väcker rädsla då det är nära sammankopplat med hälsoaspekten. 

Stöd, både gällande kemikalier och kemikaliekrav i upphandlingar, 

behövs för att kunna komma framåt i detta komplexa och 

kunskapskrävande område. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Kulturnämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) finner att nämnden beslutar 

enligt kulturförvaltningens förslag.   
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§ 10 
Remissvar om krav- och behovsanalys för gemensam 
it-service, GS-IT 
Dnr 2.3/1198/2014 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1. att godkänna remissvaret. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 26 mars 2014 

 

Sammanfattning 
Den första femåriga avtalsperioden för stadens avtal med Volvo IT om 

gemensam it-service löper ut vid nyåret 2015. Parterna har tidigare 

beslutat att förlänga avtalet med en första option om två år. 

Föreliggande remiss omfattar förslag till beslut om gemensam it-

service för tiden efter 2017: 

 avtalet med Volvo IT förlängs ytterligare två år. Under den 

tiden garanterar Volvo IT leveransen i de delar som ännu inte 

överförts till en ny leverantör.  

 en ny centralupphandling genomförs i syfte att successivt 

under perioden 2017-2018 ersätta befintligt avtal. 

Stadsledningskontoret baserar sitt beslutsunderlag på rapporter som 

analyserat det befintliga avtalet samt en bred insamling av de 

erfarenheter stadens verksamheter har av Volvo IT:s leverans och de 

önskemål man ser för framtiden.   

Förvaltningen bedömer att beslutsunderlaget är mycket utförligt och 

väl förankrat. Det beskriver hur det fortsatta kravarbetet ska detaljeras i 

nära samarbete med verksamheten och hur ett nytt avtal bör kunna 

hantera många av de problem som kulturförvaltningen och andra 

upplevt med Volvo IT-avtalet.  

Förvaltningen menar att en gemensam it-service är viktig för staden. 

Ett helt nytt avtal kommer att ytterligare förbättra denna service. 

Förvaltningen ställer sig således positiv till de beslut som föreslås i 

remissunderlaget.  

 
Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP) och Arba Kokalari 

m.fl. (M) föreslår (se beslutet). 
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2) Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) föreslår att 

kulturnämnden beslutar enligt följande: 

- att avstyrka förslaget om att förlänga avtalet med Volvo IT i 

ytterligare två år efter 2016 

 

- att anföra följande 

 

Stadens upphandling av gemensam IT-service från Volvo-IT 

har med rätta fått motta mycket kritik. Den genomfördes utan 

föregående behovs analys och utan tillräcklig kostnadsanalys.  

Detta har kritiserats av stadens revisorer. För flertalet av 

stadens bolag och förvaltningar har avtalet inneburit både 

sämre och dyrare IT-service. För t ex skolorna har det närmast 

blivit katastrofalt, då utformningen av tjänsterna inte alls 

anpassats till deras behov.   

 

Vi instämmer med förvaltningen i att det kan vara nödvändigt 

med en gemensam it-service för staden. Detta konstaterades i 

en utredning redan 2006. Det är däremot inte nödvändigt att 

denna upphandlas av ett privat bolag i Göteborg. Vi anser att 

upphandlingen gjordes på ett alltför lättvindigt sätt. Det fanns 

dessutom bara två anbud.  Dessa borde ha jämförts med 

kostnaden och effekterna av att driva denna i egen regi och 

med anpassning till stadens olika behov. En utvärdering av 

upphandlingen har gjorts på uppdrag av SLK, som själva 

ansvarade för upphandlingen. Inte oväntat kom man fram till 

ett positivt resultat. 

 

Vi anser det bör göras en ordentlig oberoende granskning av 

utfallet av detta avtal för stadens bolag och förvaltningar. 

Dessutom bör en utredning göras om möjligheten att staden 

själv återtar ansvaret för it-service. Innan så har skett bör inget 

beslut tas om att förlänga avtalet med ytterligare två år.    

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer de framlagda förslagen 

mot varandra och finner att nämnden beslutar enligt förslag från 

Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP) och Arba Kokalari m.fl. (M). 
 
Reservation 

Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas Emilia Bjuggren m.fl (S) enligt följande: 

 

Socialdemokraterna har vid flertalet tillfällen framfört kritik 
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avseende de funktionsbrister och stora och onödiga kostnader i det 

nuvarande GS-IT-systemet. När kommunfullmäktige beslutade om 

att förlänga avtalet med Volvo-IT i maj 2013 reserverade vi oss 

emot beslutet och förordade införandet av ett nytt system som 

garanterar god funktionalitet. I ärendet skrev vi bland annat 

följande:  

 

’Vi finner det anmärkningsvärt att en upphandling som omsätter så 

stora ekonomiska belopp och som samtidigt har varit föremål för så 

mycket kritik som GS-IT förlängs utan att en ordentlig analys görs 

av ärendet. Att enkelt avfärda en ny upphandling med invändningen 

att det är en stor process ter sig märkligt när det är uppenbart att det 

finns starka funktionsbrister som ännu inte kunnat åtgärdas.’ 

 

GS-IT har bland annat av stadens egna revisorer och externa 

utvärderare fått skarp kritik för systemets bristande 

användarvänlighet och förmåga att leva upp till alla de behov som 

finns inom stadens verksamheter. Detta har i synnerhet varit ett 

stort problem inom skolan där systemets bristande flexibilitet fått 

negativa konsekvenser för IT-användningen i undervisningen.  

 

Stockholms stad bör ersätta det nuvarande systemet med en ny 

funktionell IT-lösning. Att Stadsledningskontoret i det läget 

planerar för en förlängning avtalet är därför olyckligt. 

 

Särskilt uttalande lämnas Mats Berglund (MP) enligt följande: 

 

Stadens upphandling av Volvo IT som leverantör av IT-system går 

till historien som en av de mest misslyckade upphandlingarna som 

någonsin genomförts. Den resulterade i höga kostnader, stora 

administrativa problem och mängder av datorer som inte fungerade 

som de skulle.  

 

När nu stadsledningskontoret efterfrågar synpunkter avseende krav 

och behov inför kommande upphandling 2017 hänvisar vi – utöver 

Kulturförvaltningens respektive Stadsarkivets remissvar – till den 

motion som Miljöpartiet lämnade in till kommunfullmäktige 2010 

(Motion 2010:9, En friare IT-struktur av Mats Berglund (MP)). 

 

Där framfördes bland annat: 

 

- behovet av plattformsoberoende, dvs möjligheten att använda 

annat än enbart Windowsbaserade operativsystem,  

- behovet av öppen programvara och öppna standarder, vilket 

ökar flexibiliteten och minskar sårbarheten,  

- behovet av att tillgängliggöra egen rådata, för återanvändning 

och för ökad transparens. 
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§ 11  
Stadsarkivets remissvar om krav- och behovsanalys 
angående gemensam it-service, GS-IT 
Dnr 1.6-4366/14 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt Stadsarkivets förslag: 

 

1. att godkänna remissvaret. 

 
Handlingar i ärendet 

Stadsarkivets tjänsteutlåtande från den 25 mars 2014. 

 

Sammanfattning 
Stadsarkivet har, på remiss, fått Stadsledningskontorets förslag 

angående avtalsförlängning och förnyad centralupphandling av 

gemensam it-service, diarienummer 031-961/2013, till yttrande senast 

7 maj 2014. 

  

Kommunfullmäktige beslutade 2013 att förlänga avtalet med Volvo IT 

avseende leverans av gemensam it-service till och med den 31 

december 2016. Samtidigt gavs kommunstyrelsen i uppdrag att 

genomföra en detaljerad krav- och behovsanalys avseende avtalets 

ändamålsenlighet samt fatta beslut om nyttjande av den andra 

optionsperioden till och med 2018-12-31 alternativt genomföra ny 

upphandling. Kommunstyrelsen har uppdragit åt stadsdirektören att 

återkomma med underlag för ett sådant beslut, vilket redovisas i det 

aktuella ärendet.  

 

Stadsledningskontoret har i sitt arbete med att ta fram en krav- och 

behovsanalys bjudit in till och genomfört en bred dialog med stadens 

verksamheter. Av analysen framgår att kärnan i den gemensamma it-

servicen överlag upplevs som positiv. Ingen efterfrågan på en återgång 

till en enhetsvis uppbyggd it-service har framkommit. Krav på 

förändringar i en framtida utvecklad leverans finns dock, främst inom 

skolan. Analysens övergripande slutsatser är: 

 

 Samtliga verksamheter som ingick i den förra upphandlingen 

bör omfattas i ny upphandling 

 Avtalet ska fortsatt vara inriktat mot en tjänsteleverans inom 

samma områden som idag, samt dessutom omfatta 

applikationsdrift av lokala system 

 En tydlig verksamhetsorientering ska ske i 

kravställningsarbetet, där teknisk kategorisering överges till 

förmån för en profilering av arbetsplatser utifrån användartyp  

 Avtalets övriga delar görs till föremål för en detaljerad översyn 

vad gäller såväl tjänsteinnehåll som kvalitetskrav 

 I kravöversynen bör även ingå att undersöka om arbetet med 
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användarprofiler kan omfatta surfplattor och smartphones  

 Den pedagogiska verksamhetens behov hanteras i en separat 

lösning  

 

Stadsledningskontoret förordar i utredningen att en ny upphandling bör 

inledas omgående. Då detta är en tidskrävande process förordas även 

att nuvarande avtalet förlängs så att en kontrollerad överföring 

möjliggörs under den sista optionsperioden 2017-2018.  

Projektkostnader för upphandlingsarbete och stadens ledning av ett 

införandeprojekt estimeras till i genomsnitt 40-50 miljoner kronor per 

år under perioden 2014-2018. Om upphandlingen resulterar i ett 

leverantörsbyte tillkommer kostnader på uppskattningsvis ytterligare 

cirka 200 miljoner kronor per år under överföringsperioden. 

Givet dessa kostnader för etablering av ny leverans för gemensam it-

service förordar stadsledningskontoret att ett nytt avtal bör ges en 

väsentligt längre löptid än vad som varit fallet i det nuvarande avtalet, 

förslagsvis minst fyra och högst 16 år. 

 
Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP) och Arba Kokalari 

m.fl. (M) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) föreslår att 

kulturnämnden beslutar enligt följande: 

- att avstyrka förslaget om att förlänga avtalet med Volvo IT i 

ytterligare två år efter 2016 

- att anföra följande 

 

Stadens upphandling av gemensam IT-service från Volvo-IT 

har med rätta fått motta mycket kritik. Den genomfördes utan 

föregående behovs analys och utan tillräcklig kostnadsanalys.  

Detta har kritiserats av stadens revisorer. För flertalet av 

stadens bolag och förvaltningar har avtalet inneburit både 

sämre och dyrare IT-service. För t ex skolorna har det närmast 

blivit katastrofalt, då utformningen av tjänsterna inte alls 

anpassats till deras behov.   

 

Vi instämmer med förvaltningen i att det kan vara nödvändigt 

med en gemensam it-service för staden. Detta konstaterades i 

en utredning redan 2006. Det är däremot inte nödvändigt att 

denna upphandlas av ett privat bolag i Göteborg. Vi anser att 

upphandlingen gjordes på ett alltför lättvindigt sätt. Det fanns 

dessutom bara två anbud.  Dessa borde ha jämförts med 

kostnaden och effekterna av att driva denna i egen regi och 

med anpassning till stadens olika behov. En utvärdering av 

upphandlingen har gjorts på uppdrag av SLK, som själva 
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ansvarade för upphandlingen. Inte oväntat kom man fram till 

ett positivt resultat. 

 

Vi anser det bör göras en ordentlig oberoende granskning av 

utfallet av detta avtal för stadens bolag och förvaltningar. 

Dessutom bör en utredning göras om möjligheten att staden 

själv återtar ansvaret för it-service. Innan så har skett bör inget 

beslut tas om att förlänga avtalet med ytterligare två år.    

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer de framlagda förslagen 

mot varandra och finner att nämnden beslutar enligt förslag från 

Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP) och Arba Kokalari m.fl. (M). 
 
Reservation 

Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 
 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas Emilia Bjuggren m.fl (S) enligt följande: 

 

Socialdemokraterna har vid flertalet tillfällen framfört kritik 

avseende de funktionsbrister och stora och onödiga kostnader i det 

nuvarande GS-IT-systemet. När kommunfullmäktige beslutade om 

att förlänga avtalet med Volvo-IT i maj 2013 reserverade vi oss 

emot beslutet och förordade införandet av ett nytt system som 

garanterar god funktionalitet. I ärendet skrev vi bland annat 

följande:  

 

’Vi finner det anmärkningsvärt att en upphandling som omsätter så 

stora ekonomiska belopp och som samtidigt har varit föremål för så 

mycket kritik som GS-IT förlängs utan att en ordentlig analys görs 

av ärendet. Att enkelt avfärda en ny upphandling med invändningen 

att det är en stor process ter sig märkligt när det är uppenbart att det 

finns starka funktionsbrister som ännu inte kunnat åtgärdas.’ 

 

GS-IT har bland annat av stadens egna revisorer och externa 

utvärderare fått skarp kritik för systemets bristande 

användarvänlighet och förmåga att leva upp till alla de behov som 

finns inom stadens verksamheter. Detta har i synnerhet varit ett 

stort problem inom skolan där systemets bristande flexibilitet fått 

negativa konsekvenser för IT-användningen i undervisningen.  

 

Stockholms stad bör ersätta det nuvarande systemet med en ny 

funktionell IT-lösning. Att Stadsledningskontoret i det läget 

planerar för en förlängning avtalet är därför olyckligt. 

 

Särskilt uttalande lämnas Mats Berglund (MP) enligt följande: 
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Stadens upphandling av Volvo IT som leverantör av IT-system går 

till historien som en av de mest misslyckade upphandlingarna som 

någonsin genomförts. Den resulterade i höga kostnader, stora 

administrativa problem och mängder av datorer som inte fungerade 

som de skulle.  

 

När nu stadsledningskontoret efterfrågar synpunkter avseende krav 

och behov inför kommande upphandling 2017 hänvisar vi – utöver 

Kulturförvaltningens respektive Stadsarkivets remissvar – till den 

motion som Miljöpartiet lämnade in till kommunfullmäktige 2010 

(Motion 2010:9, En friare IT-struktur av Mats Berglund (MP)). 

 

Där framfördes bland annat: 

 

- behovet av plattformsoberoende, dvs möjligheten att använda 

annat än enbart Windowsbaserade operativsystem,  

- behovet av öppen programvara och öppna standarder, vilket 

ökar flexibiliteten och minskar sårbarheten,  

- behovet av att tillgängliggöra egen rådata, för återanvändning 

och för ökad transparens. 
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§ 12 
Uppdrag till kulturnämnden att analysera hyres- och 
bidragssituationen i den kulturella sektorn 
Dnr 1.1/956/2014 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1. att godkänna kulturförvaltningens svar på skrivelsen. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 mars 2014 

 

Sammanfattning 
Skrivelsen efterfrågar en analys av hyres- och bidragssituationen inom 

kultursektorn mot bakgrund av en ändring av lagen om allmännyttiga 

kommunala bostadsaktiebolag (2010:879) till följd av ett nytt EU-

direktiv. Förslagsställarna befarar att en marknadsanpassning av 

hyrorna kommer att slå hårt mot de kulturella verksamheter som 

inryms i staden 

 

Kulturförvaltningen redogör i sitt svar för de senaste årens 

hyresutveckling för framför allt kommunalt ägda kulturlokaler och 

bedömer att utvecklingen hittills varit relativt måttlig men att 

lokalhyrorna kan förväntas öka i snabbare takt de närmaste åren. 

Denna prognos görs dels mot bakgrund av den nya lagen men också 

för att berörda bolag samt fastighetskontoret behöver göra 

lokalinvesteringar på grund av eftersatt underhåll. 

 

För att åstadkomma en jämn och förutsägbar hyresutveckling för 

kulturaktörer med kommunala hyresvärdar förespråkar 

kulturförvaltningen en hyra som täcker fastighetsägarens kostnader för 

underhåll utan att ta ut vinst på objektet. Eventuella hyresökningar bör 

enligt förvaltningen mötas med både bidragsjusteringar och effektivare 

lokalutnyttjande.   

 
Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP) och Arba Kokalari 

m.fl. (M) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Ann Mari Engel (V), Emilia Bjuggren m.fl. 

(S) och Mats Berglund (MP) föreslår att kulturnämnden 

beslutar enligt följande: 

 

- att godkänna kulturförvaltningens svar 
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- att ta fram underlag för en särskild politik för lokaler på 

kulturområdet 

- att därutöver anföra: 

 

Vi tackar förvaltningen för svaret på skrivelsen om uppdrag till 

kulturnämnden att analysera hyres- och bidragssituationen i den 

kulturella sektorn och kan bara instämma i förvaltningens 

uppfattning att ”För att åstadkomma en jämn och förutsägbar 

hyresutveckling för kulturaktörer med kommunala hyresvärdar 

förespråkar kulturförvaltningen en hyra som täcker 

fastighetsägarens kostnader för underhåll utan att ta ut vinst på 

objektet. Eventuella hyresökningar bör enligt förvaltningen 

mötas med både bidragsjusteringar och effektivare 

lokalutnyttjande.” 
 

Därutöver håller flera av husen, särskilt på Glasbruksgatan att 

helt förfalla med fuktspärrar och vattenlås som för länge sedan 

slutat fungera och vatten som läcker mellan våningsplanen, 

trasiga golv, väggar och tak samt gamla elinstallationer som 

borde ha bytts för många år sedan. Detta är helt oacceptabelt och 

strider mot stadens ambitioner om en god fastighetsförvaltning 

av våra gemensamma skyddsklassade kulturbyggnader.  

 

Med underlaget till processen inför det nya kulturstödet 

presenterade kulturförvaltningen 2010 en graf som visade hur 

lokalkostnaderna utgjorde en allt ökande del av det dåvarande 

verksamhetsstödet, vilket ansågs ”urholka stödet för produktion 

av den publika kulturverksamheten”. Grafen visade en tydlig 

riktningsförändring efter det borgerliga maktövertagandet 2006. 

Orsaken torde till stor del kunna härledas till den borgerliga 

hyres- och fastighetspolitiken där utförsäljningar av 

allmännyttan, ombildning av hyresrätter och försäljningen av 

dåvarande Centrumkompaniet till Boultbee, medförde höjda 

lokalkostnader för kulturlivet.  

 

Dock har det kommunala stödet inte alls hängt med i 

kostnadsutvecklingen, varför lokalkostnaderna fortfarande bidrar 

till att urholka stödet för de kulturella produktionerna.  

Hyreskostnadernas andel av kulturstödet har ökat och fortsätter 

att öka. 

 

Denna utveckling påvisades redan i många av remissvaren till 

förslaget till nytt kulturstöd 2011. Där framkom även önskemål 

om att ”Stockholms stad måste ha en särskild politik för lokaler 

på kulturområdet, för att kunna freda och utveckla stadens 

kulturlokaler” (ex. på remissvar från KLYS). Liknande krav 

framkom även under diskussion om den fria scenkonsten i 

Stockholm på Dramatens lilla scen den 18 november 2013.  
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Hyreskostnaden behöver anpassas till hyresgästernas 

betalningsförmåga utan att underhållet därmed blir eftersatt. Det 

är något som staden måste jobba vidare med och hitta lösningar 

för. Men att som nu helt strunta i våra kulturbyggnader är inte en 

fastighetsförvaltning i världsklass utan kapitalförstöring. 

 

Det är vidare viktigt att poängtera att förvaltningens slutsats om 

”ett effektivare lokalutnyttjande” inte ska åläggas kulturlivet 

utan är en utmaning för Stockholms stad att hantera genom att 

erbjuda kulturlivet en mer hållbar kulturell infrastruktur. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer de framlagda förslagen 

mot varandra och finner att nämnden beslutar enligt förslag från 

Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP) och Arba Kokalari m.fl. (M). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Ann Mari Engel (V), Emilia Bjuggren m.fl. (S) och 

Mats Berglund (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 

sina förslag. 
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§ 13 
Svar på skrivelse om åtgärder mot kraftigt höjda 
ateljéhyror 
Dnr 6.1/5268/2013 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1. att skrivelsen besvaras genom detta tjänsteutlåtande 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 20 mars 2014 

 

Sammanfattning 
Skrivelsen menar att konstnärer har varslats om kraftigt höjda 

hyreskostnader för sina ateljéer under 2014. I skrivelsen uppmanas 

kulturförvaltningen att, i samarbete med berörda förvaltningar, hitta en 

modell som säkrar konstnärernas tillgång till ateljélokaler till rimlig 

hyra.  

 

 

Kulturförvaltningen har varit i kontakt med fastighetskontoret och AB 

Stadsholmen och informerat sig om aktuella hyreshöjningar. Bägge 

parter anger att det löpande sker hyreshöjningar, men menar att 

höjningen inte är kraftig.  

 

Kulturförvaltningen har liten möjlighet att påverka hyresnivån i 

kommunalt ägda fastigheter, men vill påpeka att hyreshöjningar för 

kulturella verksamheter är en viktig fråga. Det uppdrag som 

kulturförvaltningen har innanför området är ateljéstödet som fördelas 

årligen till ca 600 konstnärer. Stödet är budgeterat med 7,1 miljoner kr.  

 
Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP) och Arba Kokalari 

m.fl. (M) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Ann Mari Engel (V), Emilia Bjuggren m.fl. (S) 

och Mats Berglund (MP) föreslår att kulturnämnden beslutar 

enligt följande: 

 

- att delvis godkänna svaret på skrivelsen 

 

att uppmana förvaltningen att återkomma med en redovisning av 

aktuella hyror och aviserade hyreshöjningar de närmaste åren i av 

staden ägda konstnärsateljéer.  
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Stadens ateljéstadstöd har sjunkit under de borgerliga 

mandatperioderna, från 9 mnkr år 2006 till 7,1 mnkr innevarande 

år. Samtidigt har summorna per person sänkts och utgör nu max 

1000 kr per månad, oavsett hyran. 

 

Stadsholmen som förvaltare av de av staden ägda ateljéerna har 

aviserat hyreshöjningar med upp till 50 % under perioden 2011- 

2015 och hänvisar felaktigt till ett EU-direktiv. I själva verket 

handlar det om att den borgerliga regeringen har skrivit en ny lag 

som ålägger kommunala bostadsbolag att agera ”affärsmässigt” 

vilket man i Stockholm valt att tolka som att man måste höja 

hyrorna. I ateljehuset Malongen har flertalet konstnärer skrivit på 

en hyreshöjning med 50 % fram till år 2015. Några har som inte 

skrivit på har drivit frågan till hyresnämnden.  Fastighetskontoret 

och AB Stadsholmen har enligt svaret meddelat att de inte anser 

att denna hyreshöjning är ”kraftig”. Konstnärerna är en grupp som 

i allmänhet har mycket låga inkomster och är mycket beroende av 

tillgång till ateljéerna för att kunna utföra sitt arbete. För dem får 

50 % hyreshöjning anser vara mycket kraftig. 

 

 

För att få en klar bild av läget vill uppmana kulturförvaltningen att 

återkomma med en redovisning av aktuella hyror och planerade 

höjningar de närmaste åren i av staden ägda konstnärsateljéer.     

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer de framlagda förslagen 

mot varandra och finner att nämnden beslutar enligt förslag från 

Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP) och Arba Kokalari m.fl. (M) 
 
Reservation 

Vice ordföranden Ann Mari Engel (V), Emilia Bjuggren m.fl. (S) och 

Mats Berglund (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 

sina förslag. 
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§ 14 
Flytt av kulturförvaltningens administrativa lokaler till 
Rinkeby. Genomförandebeslut 
Dnr 2.2/2335/2013 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1. att godkänna för egen del ärendet och överlämna det till 

kommunstyrelsens ekonomiutskott för godkännande av 

projektets genomförande. 

 

2. att ge kulturdirektören i uppdrag att, efter kommunstyrelsens 

beslut om godkännande, teckna hyresavtal med 

Familjebostäder gällande ny förvaltningslokal vid 

Askebykroken 13 i Rinkeby  

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 mars 2014 

 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under januari 2013 om inriktning för 

effektivisering av stadens administrativa lokaler. Beslutet syftar till att 

flytta centralt belägna förvaltningar och bolag från innerstad till 

ytterstad, vilket förväntas öka efterfrågan på lokala tjänster och skapa 

arbetstillfällen i det lokala näringslivet. Fler arbetsplatser i en stadsdel 

beräknas också leda till ökad trygghet i området. På kommunstyrelsens 

uppdrag har stadslednings-kontoret sett över stadens lokalkostnader 

tillika innehav och kontoret har föreslagit en rad lokalförändringar som 

berör ett flertal nämnder och bolagsstyrelser med administrativa 

verksamheter förlagda i innerstaden. För kulturnämndens del föreslogs 

bl. a att förvaltningskontoret ska lokaliseras till Järvafältet. 

Kulturförvaltningen fick under våren 2013 ett förslag från 

Familjebostäder om lokaler i Rinkeby.  

2013-09-24 beslutade kulturnämnden om att ge förvaltningen i 

uppdrag att utreda de lokalmässiga och ekonomiska förutsättningarna 

att flytta den centrala administrationen från Drottninggatan och 

Odengatan till Rinkeby. Flytten är planerad att ske till 2014-09-01.  

Från oktober månad 2013 har arbetet rörande förankrings- och 

förändringsprocessen varit intensiv i syftet att skapa god förståelse och 

incitament för den fortsatta planeringen att inrätta aktivitetsbaserade 

arbetsplatser och för nya arbetssätt.  

Höstens övergripande planerings- och utredningsarbete och den 

inledda detaljplaneringsfasen under januari-februari har resulterat i en 

hyresoffert och en preliminär kostnadskalkyl som presenteras i 

föreliggande genomförandeärende. Liksom tidigare förutsätter 

förvaltningen att de resurser som förväntas frigöras genom besparing 

med anledning av flytt till en ny lokal med en lägre hyreskostnad, i 
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bästa fall ca 5,0 mkr, tillförs den av staden prioriterade 

kulturverksamheten.  

 
Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Kulturnämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) finner att nämnden beslutar 

enligt kulturförvaltningens förslag.   
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§ 15 
Remissvar angående Detaljplan angående ny gångbro 
över Djurgårdsbrunnsviken, Djurgården 1:1, Norra 
Djurgården 1:1 
Dnr 4.1/1316/2014 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1. Att tillstyrka detaljplaneförslaget som möjliggör en ny gång- 

och cykelbro 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 28 mars 2014 

 

Sammanfattning 
Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett detaljplaneförslag som 

möjliggör en ny bro för gång-och cykeltrafik över 

Djurgårdsbrunnsviken. Den nya bron planeras i samma läge där Karl 

XIV Johan under sommartid hade en flottbro mellan Rosendal och 

Ladugårdslandet. Kulturförvaltningen anser att en ny gångbro i detta 

läge är möjlig under förutsättning att bron får hög kvalitet i gestaltning, 

material och detaljutformning. 

 
Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Kulturnämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) finner att nämnden beslutar 

enligt kulturförvaltningens förslag.   
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§ 16 
Utveckling och upprustning av fastigheterna 
Stadsgården 1 och del av Södermalm 6:38, Stockholms 
stadsmuseum. Genomförandebeslut 
Dnr 4.2/1567/2012 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1. Kulturnämnden godkänner genomförandet av ombyggnation av 

fastigheterna Stadsgården 1 och del av Södermalm 6:38 och 

medger kulturförvaltningen rätt att efter godkännande i 

kommunstyrelsens ekonomiutskott teckna ett nytt hyresavtal 

om ca 6 mnkr år ett till följd av investeringen samt att 

kulturförvaltningen tillförs motsvarande driftkostnadsökning. 

2. Kulturnämnden godkänner att kulturförvaltningen investerar i 

ny basutställning, inredning samt belysning för Stadsmuseets 

räkning till en sammantagen kostnad om 25 mnkr samt föreslår 

att kommunfullmäktige godkänner investeringen.  

Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 mars 2014 

 

Sammanfattning 
 
Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP) och Arba Kokalari 

m.fl. (M) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Ann Mari Engel (V), Emilia Bjuggren m.fl. 

(S) och Mats Berglund (MP) föreslår att kulturnämnden 

beslutar enligt följande: 

 

- att delvis godkänna kulturförvaltningens förslag till beslut, 

- att ombyggnationen inbegriper ett urbant centrum i enlighet 

med vad som framgår nedan, 

- att därutöver anföra: 

 

Avdelningen Stadsmuseet med Medeltidsmuseet och 

Stockholmsforskningen inom Kulturförvaltningen har varit 

djupt eftersatt i den politiska styrningen under de senaste 

mandatperioderna; ingen av de åtta kommunala budgetarna 

som den moderatstyrda alliansen presenterat sedan 2006 har 

innehållit medelstilldelning i nivå med vad en ansvarsfull 

politik innebär. Alltför få utställningar har kunnat genomföras 
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och den största förändringen för besökarna är återinförandet av 

entréavgifter.  

 

En av den moderatstyrda alliansens första åtgärder efter valet 

2006 var att säga upp Stadsmuseets avtal med det 

nyrenoverade Sjömanshemmet dit personalen nyligen flyttat in. 

Personalen fördes över till Södra stadshuset varpå 

utställningsytorna i museet minskade radikalt. Samtidigt sade 

alliansen nej till en efterlängtad utbyggnad av Medeltidsmuseet 

med argumentet att hyreskostnaderna skulle öka.  

 

Efter två mandatperioder har allianspolitikerna nu insett delar 

av sina misstag och föreslår en ombyggnation och söker därtill 

nya personalytor i Frihamnen. Ombyggnationen och de nya 

ytorna i Frihamnen antas medföra en ökad hyreskostnad 

motsvarande cirka 6 mnkr per år, vilket självklart kräver en 

motsvarande medelstilldelning i budgeten.  

 

Som påpekas i tjänsteutlåtandet besitter Stadsmuseet en mycket 

hög kulturhistorisk kompetens som måste tas tillvara och 

tillgängliggöras i den snabba stadstillväxten som sker just nu i 

Stockholm och som antas pågå under ytterligare decennier 

framöver. Behovet av kulturhistorisk kompetenshöjning bland 

stadens beslutsfattare kan inte nog poängteras, inte minst mot 

bakgrund av den misslyckade hanteringen av 

kulturmiljövärdena vid Slussen och den förhastade rivningen 

av Klockhuset vid Norra Station. Museets roll behöver därför 

vidgas, och ombyggnationen bör fokusera på den pedagogiska 

uppgiften för den hållbara stadsutvecklingen och inbegripa ett 

”Urbant centrum”, med en särskild avdelning för utställningar 

och debatter kring Stockholms historiska och framtida 

utveckling. På så sätt kan stockholmarna stimuleras att bli 

delaktiga i debatten om det offentliga rummet och om stadens 

framtid samtidigt som stadens tjänstemän och beslutsfattare 

förses med relevant kunskap om stadens kulturhistoriska 

kvaliteter.  
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer de framlagda förslagen 

mot varandra och finner att nämnden beslutar enligt förslag från 

Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP) och Arba Kokalari m.fl. (M) 

 
Reservation 

Vice ordföranden Ann Mari Engel (V), Emilia Bjuggren m.fl. (S) och 

Mats Berglund (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 

sina förslag. 
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§ 17 
Information och övriga frågor  
 
Information från förvaltningarna 

Information: 

- El Sistema: 

Johanna Linnaeus informerade om El Sistema, ett projekt 

som arbetar med att engagera barn och deras föräldrar i 

ytterstad i musik. För mer information, se www.elsistema.se 

 

- Kulturår för barn och unga 2014-2015: 

Lotta Gusterman informerade om Kulturår för barn och 

unga 2014-2015, KUL1415, som startar nu i april 2014 med 

syfte att nå ut med kultur till barn med bl.a. sommarturné, 

läs-satsningar på bibliotek och skaparverkstad. Invigningen 

äger rum den 26 april på Sergels torg. 
 

Övriga frågor 

Emilia Bjuggren frågade om planerna för Berättarministeriet, varpå 

Berit Svedberg informerade att fler skrivarverkstäder kommer att 

starta upp, och att detta även är ett uppdrag i kulturförvaltningens 

verksamhetsplan 2014. 
 
Inkomna skrivelser 
Anmälan görs av inkommen skrivelse till kulturnämnden enligt 

följande: 

 

Skrivelse från Ann Mari Engel (V), Mårten Andersson (V),  Emilia 

Bjuggren m.fl. (S) samt Mats Berglund (MP) angående 

kulturskolans lokaler i Blå Huset. 
 
Beslut 

Kulturnämnden överlämnar skrivelsen till kulturförvaltningen för 

beredning. 

 

Vid protokollet 

 

Maria Sadeghzadeh 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.elsistema.se/
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Skrivelse angående kulturskolans lokaler i Blå huset 

 

Vi har via media och oroliga medborgare fått höra om planerna på 

att flytta kulturskolan från Blå Huset i Tensta. 

 

För fyra år sedan var detta också aktuellt, men då räddades 

lokalerna av att Svenska Bostäder och Järvalyftet gick in med stöd. 

Under dessa år skulle man arbeta aktivt för att öka antalet 

deltagande barn i området, något som uppenbarligen inte har 

lyckats. 

 

Det finns en stor oro i Tensta över att staden väljer att lägga ner och 

flytta bort viktiga verksamheter, inte minst för barn och unga. Att 

flytta bort kulturskolan från fina och väl lämpade lokaler ger 

ytterligare en sådan signal. 

 

Vi önskar en redovisning av planeringen för kulturskolan i Tensta 

och hur man kommer att hantera lokalfrågan. 

 

Vi vill också uppdra till kulturförvaltningen, kulturskolan, Svenska 

Bostäder och stadsdelsnämnden att gemensamt diskutera denna 

fråga och försöka hitta en konstruktiv lösning för att bevara 

kulturskolans lokaler i Blå Huset. 

 

 

Stockholm den 8 april 2014 

 

 

 

 

Ann Mari Engel (V)  Mårten Andersson (V) 

 
 
 
Emilia Bjuggren m.fl. (S)   Mats Berglund (MP) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


